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Protokół XXII/21 
XXI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 25 czerwca 2021 r. 
 

Obrady XXII Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 1000 i trwały do godz. 1230. 
 

Miejsce obrad Szkoła Podstawowa w Raczkach ul. Sportowa 1, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 
1. Bartoszewicz Witold 
2. Dębski Jacek 
3. Kłoczko Wiesław 
4. Król Jan 
5. Krzykwa Janusz 
6. Kwiatkowski Romuald 
7. Naruszewicz Piotr 
8. Olfier-Halicka Katarzyna 
9. Olszewski Jan 
10. Ostapowicz Ewa 
11. Ostrowski Stanisław 
12. Słowikowski Piotr 
13. Staniszewski Leszek 
14. Sutuła Antoni 
15. Artur Tylman 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Radca prawny – Pan Jerzy Lewczuk 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 
Specjalista chorób dzieci/ Lekarz rodzinny – Pan Marek Szymczyk 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu.  
Przedstawiciele Komitetu Obrony Chłopów. 
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XXII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 
Szymulewskiego, Skarbnika Gminy Panią Agnieszkę Grzędzińską, Radcę prawnego Pana Jerzego 
Lewczuka, Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pana Mariusza Zalewskiego, 
Specjalistę chorób dzieci/ Lekarza rodzinnego Pana Marka Szymczyka, Państwa Radnych, Państwa 
Sołtysów, przedstawicieli Komitetu Obrony Chłopów, pracowników Urzędu Gminy i wszystkich 
obecnych na Sesji. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – przed przyjęciem porządku obrad chcielibyśmy 
obecnemu Doktorowi Panu Markowi Szymczykowi, który opuszcza naszą Gminę po ponad 20 lat pracy 
w Ośrodku Zdrowia nad zdrowiem naszych dzieci i mieszkańców Gminy Raczki serdecznie podziękować 
za to i w skromnym akcencie wręczyć list gratulacyjny, książkę o Gminie Raczki i bukiet kwiatów. 



2 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Szanowni Państwo w imieniu mieszkańców chciałbym 
podziękować Panu Markowi Pawłowi Szymczyk za duże pokłady empatii wobec pacjentów, energii  
w kreowaniu życzliwej atmosfery i wspaniałej organizacji w zakresie leczenia. Niech codzienna służba 
przynosi Panu ogrom satysfakcji, zadowolenia i poczucia pełnienia ważnej misji niesienia pomocy 
osobom chorym i potrzebującym opieki lekarskiej. Jednocześnie życzymy Panu samych sukcesów, 
optymizmu i pogody ducha oraz pomyślności w każdej dziedzinie życia. Z żalem żegnamy Doktora, 
ponieważ tracimy dobrego specjalistę. Wiem, że obejmuje Pan prowadzenie placówki zdrowia  
w Bakałarzewie i w związku z tym, życzę w imieniu swoim, Radnych i mieszkańców wszystkiego 
dobrego, zdrowia i wszelkiej pomyślności. 
 

Sołtys Ewa Więcko – W imieniu Sołtysów i mieszkańców gminy chcielibyśmy podziękować za ponad 20 
lat pracy w naszej Gminie. 
 

Doktor Pan Marek Szymczyk – podziękował za zaproszenie na sesję Rady Gminy oraz wszystkim za 
życzenia. Stwierdził, że w swej działalności lekarskiej i również innych współpracowników Ośrodka 
Zdrowia nie tylko dbali o zdrowie mieszkańców Gminy, ale także o przyjazny wizerunek placówki. 
Podziękował władzom Gminy za współpracę, zrozumienie potrzeb z natury wymogów technicznych  
i dbałość o budynek Ośrodka Zdrowia. Podziękował współpracownikom z Ośrodka Zdrowia Panu 
Doktorowi Krzysztofowi Kotarskiemu, który go zatrudniał, Pani Natalii Kotarskiej, Pani Wiesławie 
Antoniew, Pani Wiesławie Szerel, Pani Danucie Sutule, Pani Ewie Ostapowicz, Panu Janowi 
Kowalewskiemu, Pani Hannie Reczko i Pani Krystynie Wojtkiewicz. Te lata pracy w Raczkach bardzo 
mile wpisały się w pamięć i co niektórych obecnych pacjentów pamięta od urodzenia. Zadeklarował, że 
jeżeli ktoś będzie potrzebował pomocy to nie odmówi jej udzielenia. Zachęcił do kontaktu w Ośrodku  
w Bakałarzewie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – powitał nowo wybraną Sołtys Sołectwa Żubrynek 
Panią Emilię Ułanowicz. 
W związku ze śmiercią poprzedniego Sołtysa Sołectwa Żubrynek Pana Stanisława Karaś poprosił  
o uczczenie jego pamięci minutą ciszy. 
Wszyscy powstali i uczcili pamięć zmarłego Sołtysa Sołectwa Żubrynek. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 
uczestniczy 15 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 16.06.2021 r. wraz  
z materiałami do poszczególnych punktów.  
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał radnych, czy wnoszą uwagi, propozycje zmian 
do przedstawionego porządku obrad. 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 15 głosami „za” został przyjęty przez Radę Gminy 
następujący porządek obrad XXII Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej).  
6. Informacja za 2020 rok na temat petycji kierowanych do Rady Gminy Raczki. 
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7. Stanowisko Rady Gminy Raczki w sprawie poparcia wniosku rolników o podjęcie aktów 
prawnych. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Raczki. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej zamiaru połączenia 
samorządowych instytucji kultury – Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach i Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Raczkach. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Raczki na lata 2021– 2026. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r. 
12. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
13. Zamknięcie sesji. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 8 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XXI Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na 
stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 
Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 15 „za” 
przez Radę Gminy. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 8 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – powitał Państwa Sołtysów, mieszkańców gminy, którzy  
w związku ze zniesieniem limitu i obostrzeń mogą, również uczestniczyć bezpośrednio w obradach Rady. 
Stwierdził, że w wyniku wyborów na Sołtysa Sołectwa Żubrynek wybrana została Pani Emilia 
Ułanowicz, której pogratulował wyboru. Nadmienił, że jest kolejną kobietą pełniącą funkcję Sołtysa  
w Gminie Raczki, a sumie jest 10 Pań.  
Zaapelował do Radnych, a w szczególności do Sołtysów o poinformowanie mieszkańców gminy  
o obowiązkowym udziale wszystkich osób w spisie powszechnym ludności, który trwać będzie do końca 
września br. Przekazane zostały niezbędne informacje w powyższej sprawie w formie cechu sołeckiego. 
Poinformował, że podjęte uchwały na poprzedniej Sesji zostały przekazane do Wojewody i do RIO. 
Merytoryczna działalność Urzędu w okresie od 30 kwietnia br. do 14 czerwca br., przedstawia się 
następująco:  
- wydano Zarządzenia Wójta, jako Organu w następujących sprawach: 
1) Regulaminu korzystania z Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych w Dowspudzie; 
2) powołania komisji przetargowej na zadanie: Rozbudowa drogi gminnej Wierciochy – Szczodruchy – 

Wojnasy w km 0+000 - 1+605; 
3) zmian w budżecie Gminy na 2021 r.; 
4) zmiany składu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Raczkach; 
5) zarządzenia wyborów uzupełniających (przedterminowych) Sołtysa Sołectwa Żubrynek; 
6) określenia sposobu wykonania uchwał Rady Gminy Raczki; 
7) zmian w budżecie Gminy na 2021 r.; 
8) przygotowania projektów uchwał Rady Gminy Raczki. 
- wydano Zarządzenia Wójta, jako Kierownika Urzędu Gminy w następujących sprawach: 
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1) ograniczenia wykonywania zadań o charakterze publicznym przez Urząd Gminy Raczki 
polegających na wykonywaniu wyłącznie zadań niezbędnych do zapewnienia pomocy obywatelom; 

2) wprowadzenia zasad ewidencji księgowej projektu pn. "Rozwój gospodarki wodno – ściekowej na 
terenie Gminy Raczki" realizowanego na podstawie umowy o dofinansowanie nr 00007-65150-
UM1000132/20 w ramach Programu Rozwoju na lata 2014-2020, Działanie 7 Podstawowe usługi  
i odnowa wsi na obszarach wiejskich, Poddziałanie 7.2 Wsparcie inwestycji związanych  
z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym 
inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii; 

3) zmiany planu finansowego Urzędu i Organu Gminy Raczki na 2021 r.; 
4) wykonywania zadań o charakterze publicznym przez Urząd Gminy Raczki; 
5) zmiany planu finansowego Urzędu i Organu Gminy Raczki na 2021 r. 

Z zakresu referatu inwestycji, planowania przestrzennego, gospodarki nieruchomościami: 
- wydano 4 decyzje ustalające warunki zabudowy, a prowadzonych jest 11 postępowań. 
- wydano 4 decyzje o lokalizacji celu publicznego na zadania: 
1) „Przebudowa drogi powiatowej 1123B Karasiewo – Nieszki – Szczodruchy – Wierciochy – Małe 

Raczki w km 6+390 – 9-760”, 
2) "Budowa oświetlenia boiska wielofunkcyjnego i placu zabaw w miejscowości Józefowo, gmina 

Raczki", 
3) "Budowa oświetlenia drogowego w miejscowości Józefowo, gmina Raczki", 
4) "Budowa oświetlenia drogowego w miejscowości Moczydły, gmina Raczki", 

- wydano 2 decyzje zatwierdzające podział nieruchomości, a prowadzonych jest 6postępowań. 
- wydano 22 zaświadczenia o przeznaczeniu nieruchomości w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego. 
Nadmienił, że z zakresu stanowiska ds. inwestycji i rozwoju gminy realizowanych jest osiem zadań, na 
które przeznaczonych zostało 10,5 mln zł. co stanowi ok. 30% wydatków naszego budżetu, tj.: 
- przebudowa drogi gminnej Sucha Wieś – Chodorki. Jest to inwestycja dwuletnia, a przewidywany 
termin zakończenia inwestycji do końca października 2021 r., 
- remont Świetlicy Gminnej w m. Lipówka gmina Raczki, jest w trakcie realizacji, termin zakończenia do 
30 czerwca 2021 r. 
- modernizacja PSZOK w Dowspudzie, Gmina Raczki na działce nr ew. 44/10 w obrębie Dowspuda, 
Gmina Raczki – część 1 – roboty budowlane PSZOK Dowspuda, inwestycja ma być zakończona do  
31 sierpnia 2021 r. 
- rozwój gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy Raczki w ramach, której będzie realizowane: 
budowa sieci kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i sieci wodociągowej zlokalizowanej w ul. Zielonej oraz 
odcinka między ul. Zieloną i ul. ks. Balukiewicza w Raczkach oraz budowa sieci kanalizacji sanitarnej  
i wodociągowej w Raczkach, budowa studni głębinowej z infrastrukturą towarzyszącą w Podwysokim, 
budowa zestawu hydroforowego wraz z retencyjnym, nadziemnym, pionowym zbiornikiem wody 
uzdatnionej. Jest to bardzo ważna inwestycja, która pozwoli na utrzymanie bezpiecznego poziomu 
dostarczania wody dla mieszkańców wsi Bakaniuk, Józefowo, Franciszkowo, Podwysokie, Lipowo, 
Żubrynek.  
- przebudowa, rozbudowa, dobudowa i nadbudowa budynku strażnicy OSP Raczki w celu utworzenia 
Sali widowiskowo – koncertowej – etap IV, inwestycja jest w trakcie realizacji, która ma być zakończona 
do 15 listopada 2021 r. 
- doposażenie Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach, które realizowane jest z dofinansowaniem  
w ramach programu Infrastruktura Domów Kultury 2021 r. polegającym na wykonaniu nagłośnienia, 
oświetlenia i monitoringu. 
- wykonanie instalacji elektrycznej i oddymiania klatki schodowej w budynku OSP w Raczkach. 
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- rozbudowa drogi gminnej Wierciochy – Szczodruchy – Wojnasy. Wykonawca został wyłoniony. Jest to 
inwestycja dwuletnia, która ma być zakończona do 15 lipca 2022 r. 
Złożony został wniosek do Lokalnej Grupy Działania na rewitalizację parku przy przystankach PKS  
i terenu przy strażnicy OSP w Raczkach, na który w pierwszym etapie nie otrzymaliśmy dofinansowania, 
ale po odwołaniu się do Urzędu Marszałkowskiego otrzymaliśmy dofinansowanie w kwocie 131 tys. zł.  
Do końca sierpnia 2021 r. zostanie dokończony remont świetlicy w Stokach. 
Z zakresu stanowiska ds. targowisk, współpracy z organizacjami pozarządowymi i ochrony 
przeciwpożarowej. 
Nadmienił, że w dniu wczorajszym przez część terenu Gminy Raczki przeszła trąba powietrzna  
w wyniku, której zostały strażacy OSP z Raczek wyjeżdżali 6 razy. Powalone zostały drzewa  
w Dowspudzie i Chodźkach, a także przed Urzędem Gminy Raczki i przy Raczkowskim Domie 
Regionalnym oraz przy szkole podstawowej. W miejscowości Jaśki usuwali powalone drzewo z budynku 
oraz do zerwanej linii niskiego napięcia. W Ziółkowie wiatr zerwał dach z budynku mieszkalnego.  
W ramach Zarządzania Kryzysowego wystąpimy o pomoc finansową w wysokości 6 tys. zł, a w 
Moczydłach połamane drzewa spadły na drogę. 
Ponadto poinformował, że OSP Raczki otrzymało dofinansowanie do zakupu średniego samochodu 
strażackiego w kwocie 500 tys. zł. Przewidywany koszt zakupu to ok. 940 tys. zł, bez doposażenia. Trwa 
procedura związana z wyborem wykonawcy. Wyposażenie do tego samochodu będzie zakupione  
w ramach odrębnego zadania. Pozyskiwanie samochodów, sprzętów i urządzeń jest niezbędnym 
działaniem gminy w celu zapewnienia odpowiedniego zaplecza technicznego pozwalającego na sprawne 
prowadzenie działań ratowniczych i zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom gminy. Za ich postawę, 
służbę i gotowość do działania jesteśmy bardzo wdzięczni. 
W schronisku dla bezdomnych zwierząt „Sonieczkowo” w Żarnowie Pierwszym przebywa aktualnie 12 
psów. Do adopcji trafiło 11 psów. 
Prowadzone są trzy postępowania dotyczące wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach 
zgody na realizację przedsięwzięcia.  
Nadano 4 numery porządkowe nieruchomości. 
Przyjęto 5 zgłoszeń usunięcia drzew.  
Wydano 6 zaświadczeń o posadowieniu budynku mieszkalnego na posesji. 
Z zakresu stanowiska ds. drogownictwa: 
- wydano 3 decyzje administracyjne na wbudowanie urządzenia w pasie drogi gminnej, 
- wydano 2 decyzje administracyjne na lokalizację urządzenia w pasie drogi gminnej, 
- wydano 1 decyzję administracyjną na lokalizację wjazdu/zjazdu w pasie drogi gminnej, 
- wykonano doraźną naprawę ubytków w nawierzchniach dróg bitumicznych masą asfaltową na zimno, 
- wykonano żwirowanie dróg na terenie Gminy Raczki – zużyto 1913,05 Mg mieszanki kruszywowej 
pospółki z domieszką 30% kruszywa, 
- wykonano niezbędną wymianę oznakowania pionowego w pasie dróg gminnych, 
- trwają prace związane z koszeniem poboczy w pasie dróg gminnych, 
- wykonano wycinkę zakrzaczeń w pasie drogi gminnej prowadzącej do plaży w miejscowości Sidory. 
 

Radny Pan Romuald Kwiatkowski – nadmienił, że od końca czerwca br. rolnicy muszą złożyć informację  
o ilości foli rolniczej i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej. Od 1 lipca br. wchodzi 
obowiązek dla właścicieli domów, jakiego typu mają piece i czym są ogrzewane domy. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przekazała obecnym dwie istotne informacje do przekazania 
mieszkańcom: 
- do dnia 30 czerwca 2021 r. należy składać informację o posiadanych ilościach folii i odpadów 
rolniczych. Jest to niezbędne w celu złożenia wniosku o dofinansowanie przedsięwzięcia do NFOŚiGW.  
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- od 1 lipca 2021 r. wchodzi obowiązek dotyczący właścicieli domów oraz zarządcy budynków i lokali, 
którzy zobowiązani są do złożenia w Urzędzie Gminy Raczki deklaracji o źródłach ciepła lub źródłach 
spalania paliw, jest to 12-miesięczny termin na złożenie takiej deklaracji CEEB dla budynków już 
istniejących - licząc od 1 lipca 2021 r. 
Do końca czerwca 2021 r. zostanie złożony wniosek WFOŚiGW na utylizację azbestu i przypominam, że 
pracownik Urzędu Pan Bubrowski prowadzi ewidencję osób, posiadających do odbioru materiały 
zawierające azbest i na podstawie kolejności zgłoszeń prowadzona jest zbiórka. Należy na bieżąco 
zgłaszać do niego informacje dotyczące posiadanych odbioru azbestu. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Stanisław Ostrowski – zwrócił się z apelem do służb drogowych, 
energetycznych o sprawdzenie stanu drzew rosnących w pasach drogowych dróg gminnych i dróg 
powiatowych oraz nad liniami energetycznymi, aby minimalizować skutki po przewróceniu się drzew, 
czy połamanych gałęzi w wyniku nawałnic, chociażby, jakie miało miejsce w dniu wczorajszym. 
Należałoby również sprawdzić stan hydrantów przeciwpożarowych. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że przeglądy i naprawy hydrantów odbywają 
się na bieżąco. Odnośnie drzew rosnących w pasie drogowym drogi gminnej, to stan ich jest 
monitorowany i dokonywana jest wycinka poza okresem lęgowym. Natomiast te drzewa, które zostały 
przewrócone, czy uszkodzone w wyniku nawałnicy są usuwane na bieżąco. Jeżeli takie drzewa rosną  
w pasie dróg powiatowych to wystąpimy z wnioskiem o ich usunięcie do zarządcy tejże drogi. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – zgłosił, że w wyniku wczorajszej nawałnicy na linii energetycznej na 
ul. 1 Maja, przy transformatorze wisi gałąź.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że takie samo zgłoszenie wpłynęło do 
pracownika Urzędu, który o tym fakcie poinformował Zakład Energetyczny. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – zapytał, co ze sprawą budowy chodnika i stanu poboczy, usuwania 
krzaków od drogi na Bakałarzewo do mostu?  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że to leży w kompetencji Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pkt 6. Informacja za 2020 rok na temat petycji kierowanych do Rady Gminy Raczki. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poinformował, że w roku 2020 wpłynęło do Rady Gminy 
Raczki i Wójta Gminy Raczki 6 petycji, na które zostały udzielone odpowiedzi w trybie KPA. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.  
 

Załącznik Nr 2. – Informacja za 2020 rok na temat petycji kierowanych  
do Rady Gminy Raczki. 

 

Pkt 7. Stanowisko Rady Gminy Raczki w sprawie poparcia wniosku rolników o podjęcie aktów 
prawnych. 



7 

 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poinformował, że w dniu 15 lutego 2021 r. złożona została 
petycja o następującej treści: „My, Rolnicy zrzeszeni w Komitecie Obrony Chłopów zwracamy się z 
wnioskiem do Przewodniczącego Rady Gminy raczki i Wójta Gminy Raczki o jak najszybsze podjecie: 
1. Rezolucji do stosownych władz RP o zniesieniu w obłudnym art. 64 Konstytucji RP trzeciego punktu 
umożliwiającego zorganizowany zabór chłopskiego dobytku i ziemi i paraliżujący możliwości prawnego 
przeciwdziałania temu procederowi. 
2. Uchwałę o przekazaniu praw do rokrocznych ekwiwalentów rekompensujących fakt zainstalowania 
nitki gazociągu na terenie Gminy, właścicielom terenów, przez które wspomniana inwestycja będzie 
przebiegała. 
3. Uchwałę potępiającą przymusowy zaboru chłopskiej ziemi pod gazociągi, światłowody i.t.p. bez 
stosownej rekompensaty finansowej i udziału w zyskach z tych inwestycji. 
4. Uchwałę potępiającą akty prawne (tzw. specustawy) podejmowane przez Sejm RP, dopuszczających 
konfiskatę, bez stosownego udziału w zyskach, prywatnej własności w postaci rolniczych gruntów pod 
inwestycje.”. Petycja została skierowana do Komisji Skarg, wniosków i Petycji i odbyły się spotkania z 
przedstawicielami Komitetu Obrony Chłopów i w konsekwencji zostało opracowane stanowisko Rady 
Gminy Raczki w wyżej wymienionej sprawie o następującej treści: „Stanowisko Nr 2/2021 Rady Gminy 
Raczki z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie poparcia wniosku rolników o podjęcie aktów prawnych.  
Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 
713, poz. 1378) Rada Gminy Raczki przyjmuje następujące stanowisko:  
§ 1. Rada Gminy Raczki działając w interesie mieszkańców Gminy Raczki popiera wniosek rolników  
z Gminy Raczki zrzeszonych w Komitecie Obrony Chłopów dotyczący:  
1) zniesienia w art. 64 Konstytucji RP zapisu umożliwiającego zabór ziemi rolnikom;  
2) przekazania praw do rokrocznych ekwiwalentów rekompensujących fakt zainstalowania nitki 
gazociągu na terenie Gminy, właścicielom terenów, po których przebiega gazociąg;  
3) potępienia przymusowego zaboru ziemi rolniczej pod gazociągi, światłowody i.t.p. bez stosownej 
rekompensaty finansowej i udziału w zyskach z tych inwestycji;  
4) potępienia aktów prawnych podejmowanych przez Sejm RP, dopuszczających konfiskatę rolniczych 
gruntów, bez stosownego udziału w zyskach.  
§ 2. Stanowisko Rady Gminy wyrażone w § 1 stanowi załącznik do protokołu sesji Rady Gminy Raczki  
z dnia 25 czerwca 2021 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski - poddał pod głosowanie projekt Stanowiska Rady 
Gminy Raczki. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego Stanowisko zostało przyjęte przez Radę: 12 głosami „za”, 
przy 3 glosach „wstrzymujących się”. 
 

Załącznik Nr 3. – Stanowisko Nr 2/2021 Rady Gminy Raczki. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 8 pkt 7 do niniejszego protokołu. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – ustosunkował się, dlaczego wstrzymał się od głosu, ponieważ że jeżeli 
ta inwestycja przebiega przez całą Gminę, to z wpływów podatku z tego tytułu ma korzystać cała Gmina. 
Nie zgadzam się ze stanowiskiem wyrażonym w pkt 2, tj. „przekazania praw do rokrocznych 
ekwiwalentów rekompensujących fakt zainstalowania nitki gazociągu na terenie Gminy, właścicielom 
terenów, po których przebiega gazociąg”, ponieważ oni z tych pieniędzy też pośrednio korzystać, gdyż 
Gmina przeznacza środki na realizację zadań inwestycyjnych, np. budowę drogi, itp.  
Zapytał, czy podjęcie takiego dokumentu jest zgodne z przepisami? 
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Radca Prawny Pan Jerzy Lewczuk – Rada Gminy Raczki może wyrazić swoją opinię poprzez właśnie 
takie stanowisko. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 
Po przerwie.  
 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Raczki. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że na potrzeby rozliczenia kosztów 
dowożenia dzieci do szkół, placówek oświatowych przez rodziców.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr XXII/167/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 8 pkt 8 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej zamiaru połączenia 
samorządowych instytucji kultury – Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach i Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Raczkach. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i zacytował 
uzasadnienie: „Ponowna analiza funkcjonowania instytucji kultury wykazała, iż nie ma potrzeby łączenia 
w/w instytucji. Podkreślić należy, iż mieszkańcy i stowarzyszenia działające na terenie Gminy 
wnioskowały o zaniechanie łączenia.”. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 12 głosami „za”, przy 
2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 

Załącznik Nr 5.– Uchwała Nr XXII/168/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 8 pkt 9 do niniejszego protokołu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że podjęta została decyzja o zaniechaniu łączenia 
tych dwóch samorządowych instytucji kultury na wniosek mieszkańców i stowarzyszeń działających na 
terenie Gminy, a budowana sala koncertowo-widowiskowa będzie podlegała bezpośrednio Gminnemu 
Ośrodkowi Kultury.  
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Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Raczki na lata 2021– 2026. 
 
Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- urealniono wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 31.983.078,91 zł i wydatków budżetowych na 
kwotę - 35.079.575,41 zł w związku z wprowadzonymi zmianami w budżecie, w tym poszczególnych 
kategorii wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie WPF. Deficyt 
budżetu na rok bieżący wynosi - 3.096.496,50 zł i planuje się, że zostanie on pokryty wolnymi środkami, 
o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy oraz przychodami z niewykorzystanych środków 
pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 
finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych 
ustawach. Dokonano zmiany planu przychodów na rok 2021 w zakresie zwiększenia planu wolnych 
środków pozostałych z rozliczenia roku 2020. 
W związku z powyższymi zmianami plan przychodów w tym roku wynosi - 3.791.800,50 zł. 
Urealniono kwotę przedsięwzięć majątkowych wskazanych w punkcie 1.3 przypadających do realizacji  
w latach 2021-2022. Łączne nakłady finansowe zadań objętych wykazem przedsięwzięć stanowią 
wartość - 3.847.277 zł. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6.– Uchwała Nr XXII/169/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 8 pkt 10 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- dokonano zmian w planie dochodów budżetu Gminy w zakresie zwiększenia dochodów własnych  
o kwotę - 264.529,52 zł, które dotyczą planowanych dochodów z budżetu państwa na dofinansowanie 
zakupu podnośnika, odszkodowań za zniszczone i skradzione mienie, itp., 
- dokonano zwiększenia planu wydatków własnych o kwotę - 715.660,52 zł dotyczących wprowadzenia 
planu dotacji dla OSP Raczki na dofinansowanie zakupu pojazdu specjalnego, zwiększenia planu 
wydatków inwestycyjnych dotyczących zadań pn.: "Budowa chodnika przy ulicy Zielonej w Raczkach", 
"Rozbudowa drogi gminnej Wierciochy – Szczodruchy – Wojnasy w km 0+000 - 1+605", "Modernizacja 
budynku remizy OSP Stoki", "Modernizacja budynku remizy OSP Sidory", zwiększenia planu wydatków 
bieżących na zakup usług, materiałów, na wynagrodzenia z pochodnymi, dotacji dla Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Raczkach, itp., natomiast zmniejszeniu podlegają wydatki inwestycyjne w dziale "Oświata  
i wychowanie" o kwotę - 40.000 zł. Ponad to dokonano przeniesienia do właściwej klasyfikacji planu 
wydatków realizowanych w ramach porozumień na łączną kwotę - 32.500 zł, 



10 

- wprowadzono plan wydatków na jedno zadania inwestycyjne o łącznej wartości - 440.000 zł, 
zwiększono plan wydatków na trzy zadania dotyczące modernizacji budynku OSP Stoki i Sidory oraz 
budowy chodnika przy ulicy Zielonej w Raczkach i drogi Wierciochy – Szczodruchy – Wojnasy o kwotę 
228.000 zł oraz zmniejszono plan wydatków dotyczących wykonania wejścia do Punktów 
Przedszkolnych w Szkole Podstawowej w Raczkach o kwotę 40.000 zł, 
- urealniono plan wydatków bieżących dotyczących realizacji programu dofinansowanego z budżetu UE, 
- urealniono plan przychodów gminy na rok bieżący w zakresie zwiększenia planu wolnych środków,  
o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o kwotę 411.131 zł, 
- urealniono plan dotacji dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach, wprowadzono plan dotacji dla 
mieszkańców Gminy Raczki - grantobiorców projektu "Mikroinstalacje OZE na terenie Gminy Raczki", 
dla OSP Raczki oraz Stowarzyszenia Edukator. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 7.– Uchwała Nr XXII/170/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 8 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 12. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
 

Sołtys Pani Ewa Więcko – zwróciła się do Wójta o monit w sprawie otwarcia Ośrodka Zdrowia dla 
mieszkańców oraz o przywrócenie poboru krwi i próbek do badań. Brak tego punktu rodzi duże problemy 
dla osób szczególnie starszych, bo muszą jeździć do laboratorium do Suwałk, gdzie jest większe skupisko 
osób, co rodzi większe ryzyko emisji wirusa. W wyniku tych obaw często te osoby rezygnują  
z wykonywania badań. 
 
Sołtys Pan Wojciech Żukowski – odniósł się do złego stanu dróg żwirowych na terenie Gminy, a w 
szczególności przez wieś Małe Raczki. 
Wniósł zażalenie, że ze strony władz Gminy bez echa przeszedł fakt wykonania dywanika asfaltowego  
w Małych Raczkach i finansowania przez lokalnego przedsiębiorcę z mieszkańca Małych Raczek Pan 
Piotr Paciorko z Firmą Meliorex. Uważam, że takie postępowanie zniechęca lokalnych przedsiębiorców 
do podobnych inicjatyw, itp.  
Odniósł się do zdjęcia wykonanego podczas uroczystości posadzenia drzew przy Szkole Podstawowej  
w Raczkach przez Nadleśniczego, Pana Posła oraz Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady. 
Zapytał Pana Wójta w następujących sprawach: 
- czy Pan Wójt przewiduje nałożenie kary rolnikom, którzy nie ubezpieczyli swoich płodów rolnych? 
- jaki jest procent osób zaszczepionych w naszej Gminie? 
Wniósł, że są skargi mieszkańców na fakt płatności w Urzędzie wyłącznie kartą płatniczą.  
Zapytał, czy z związku z poluzowaniem obostrzeń nasz Urząd Gminy będzie bardziej dostępny dla 
mieszkańca, czy nadal załatwienie spraw odbywać się będzie przy okienku podawczym? 
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Odniósł się do braku koszenia i czyszczenia koryta rzeki Głęboka. Stwierdził, że Zarządcza rzeki od lat 
nie dokonuje tego, co może skutkować przy silnych opadach do zatrzymania wody i zalewania 
okolicznych pól. Poprosił Pana Wójta o monit w tej sprawie do Wód Polskich. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że Gmina jest zarządcą budynku Ośrodka 
Zdrowia, w którym działalność prowadzi prywatna osoba. Zgłoszone sprawy dotyczące bieżącej 
działalności Ośrodka możemy jedynie przekazać dla Pana Doktora lub ewentualnie zaprosić go na sesję 
Rady, który udzieli właściwej i stosownej odpowiedzi na zadane pytania.  
Następnie odpowiedział w sprawie stanu dróg. Wyjaśnił, że prowadzone są sukcesywnie prace dotyczące 
profilowania dróg żwirowych, czy żwirowania ich nawierzchni. Ze względu na znaczne koszty 
poniesione na odśnieżanie dróg w sezonie zimowym pozostały mniejsze środki na bieżące utrzymanie 
dróg. Jednakże prowadzone są prace, aby utrzymać należyty stan tych dróg. 
Odniósł się do postawionego zażalenia, iż władze Gminy nie doceniają lokalnych przedsiębiorców. 
Wyjaśnił, że w związku z panującymi obostrzeniami covidowymi w ten czas jesienny, jedynie Pan Piotr 
Paciorko Prezes Zarządu PPH Meliorex, który jest osobą szanowaną, został zaproszony przez nas na 
listopadową sesję Rady Gminy, podczas, której Rada Gminy, Wójt podziękowaliśmy za współpracę, 
sfinansowanie i wykonanie nawierzchni drogi a Małych Raczkach. Symbolicznie wręczone zostało za to 
podziękowanie, kwiaty i skromny prezent w postaci zegara. Jeżeli nadarzy się jakaś uroczystość 
podniosła z bezpośrednim udziałem mieszkańców, to powrócimy do tejże sprawy i na forum zostaną 
złożone ponowne podziękowania Panu Piotrowi Paciorko. 
Odniósł się do fatalnie wykonanego zdjęcia podczas uroczystego posadzenia świerków z poświęconych 
ziaren przez Papieża Franciszka. Pan Nadleśniczy sam zadeklarował ich fachowe posadzenie i w związku 
z tym w tym momencie ukląkł, Pan Poseł trzymał szpadel, a my z Przewodniczącym staliśmy obok. 
Uważam, że nie na miejscu jest powielanie niestosownych komentarzy dotyczących tego zdjęcia  
i poruszania tego na forum. Nadleśniczy, który podjął się fachowego zasadzenia świerków nie zasługuje 
na tego typu komentarze. 
Odnośnie pytania dotyczącego procentu zaszczepionych osób w Gminie Raczki poprosił Radną Panią 
Ewę Ostapowicz, pielęgniarkę z Ośrodka Zdrowia o udzielenie odpowiedzi.  
 

Radna Pani Ewa Ostapowicz – poinformowała, że do stycznia do maja br. jest zaszczepionych 750 osób i 
w 1 tygodniu czerwca było 120 osób. Trudno jest oszacować, jaki to stanowi procent, ponieważ nie 
wszyscy mieszkańcy szczepią się w Ośrodku Zdrowia, lecz też innych placówkach poza naszą Gminą.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – uzupełnił wypowiedź Pani Radnej Ewy Ostapowicz, że 
procentowo szacuje się, iż w Gminie Raczki zaszczepionych jest 20-25 % mieszkańców. Stwierdził, że 
jest to niewielki procent i zaapelował do mieszkańców o poddanie się szczepieniu. 
Odniósł się do sprawy koszenia rzeki Głębokiej. Zostanie wystosowane pismo w podnoszonej sprawie do 
zarządczy rzeki, jednakże stwierdził, że wzorem lat poprzednich na każdy monit do Wód Polskich w tej 
sprawie wpływała odpowiedź informująca, że nie mają na to funduszy.  
Odnośnie dostępności Urzędu dla interesantów, to w wyniku poluzowania obostrzeń osoby mogą swoje 
sprawy, w zależności od istoty, poufności sprawy załatwić ją bezpośrednio w pokoju urzędnika. Jeżeli 
chodzi jedynie tylko o złożenie wniosku może to odbyć się w okienku podawczym. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – poinformował, że jakiś czas temu podnosił sprawę zanieczyszczenia 
chodnika na ul. 1 Maja w Raczkach w wyniku opadu owoców i liści. Stwierdził, że drzewa te rosną 
pomiędzy chodnikiem a ogrodzeniem i czy w związku z tym Gmina mogłaby zająć się ich wycięciem? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że w powyższej sprawie należałoby ustalić, czy te 
drzewa rosną w pasie drogowym, dlatego poprosił Pana Radnego o bezpośrednie przedstawienie sprawy 



12 

pracownikowi Urzędu Panu Bogusławowi Koniecznemu prowadzącemu sprawy dotyczące wycinki 
drzew. 
 

Pkt 13. Zakończenie obrad. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że czerwiec obfituje w obchodzenie w wielkie 
imiona: Jan, Danuta, Piotra, Pawła, Emilia, dlatego składam Radnym, Sołtysom i wszystkim 
mieszkańcom o tych imionach serdeczne życzenia: wszystkiego dobrego, dużo zdrowia i pomyślności. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  
i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 
na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XXII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 
 
   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 
 
Danuta Grabowska 


